

Note from the Co-directors

THIRTY-FIVE YEARS ago, a group of scholars launched *Histoire sociale / Social History* to enhance the study of social change by strengthening connections among researchers in Canada (writing in French or English) and internationally. The journal achieved its initial objectives within a decade; by the late 1970s, *Hs/SH* had become widely known as the major Canadian journal publishing socio-historical studies, and it had linked Canadian work to the rapidly changing international context.

Since the mid-1980s, we have had the privilege of contributing to the continuing development of *Hs/SH* as Editorial Board members, including our current roles as Co-directors. In the spirit of the journal's tradition of fostering change, we are pleased to announce the composition of new Editorial Board beginning with the November 2004 issue. The Co-directors will be Professor Nicole St-Onge for the University of Ottawa and Professor Kathryn McPherson for York University. Their replacements as Manuscript Editors will be Professor Sylvie Perrier (for French-language manuscripts) and Professor Colin Coates (for English-language manuscripts). Professor Richard Connors will join Professor Marcel Martel as Book Review Editors, replacing Professor Jeff Keshen, who has completed his mandate.

We feel privileged to have been associated with *Histoire sociale / Social History* during these formative years, and honoured to have worked with so many talented and devoted scholars at the forefront of historical debate. We have been especially fortunate to have had the chance to collaborate with our Editorial Coordinator, Valerie Kremer, whose professionalism is at the heart of the journal's success since 1992. We look forward to contributing to *Hs/SH* in other ways, and wish the new team all the best for many more years of fostering better understandings of social, cultural, economic, demographic, and political change.

Chad Gaffield, University of Ottawa
Gordon Darroch, York University

Note des codirecteurs

IL Y A 35 ANS, un groupe de chercheurs lançait *Histoire sociale / Social History*. Objectif : améliorer l'étude du changement social en rapprochant les chercheurs d'expression écrite française ou anglaise à l'échelle canadienne et internationale. La revue devait atteindre ses objectifs en moins d'une décennie. En effet, au sortir des années 1970, elle était devenue la sommité canadienne en matière de publication d'études sociohistoriques et servait de carrefour entre le monde canadien du travail et le milieu international, alors en pleine effervescence.

À compter du milieu des années 1980, nous avons eu le privilège de participer à l'essor continu de la revue *Histoire sociale / Social History*, et ce, tant à titre de membres du comité de rédaction qu'en notre qualité actuelle de codirecteurs. Fidèles à la tradition de favoriser le changement qu'est celle de la revue, nous sommes heureux d'annoncer la composition du nouveau comité de rédaction à partir du numéro de novembre 2004. Seront codirectrices de la revue la professeure Nicole St-Onge pour l'Université d'Ottawa et la professeure Kathryn McPherson pour l'Université York. Les remplaceront comme réviseurs de manuscrits la professeure Sylvie Perrier (pour les textes de langue française) et le professeur Colin Coates (pour les textes de langue anglaise). Les professeurs Richard Connors et Marcel Martel succéderont au professeur Jeff Keshen, dont le mandat a pris fin, en tant que chroniqueurs de la revue de livres.

Nous nous sentons privilégiés d'avoir été associés à *Histoire sociale / Social History* durant ces années de formation et honorés d'avoir oeuvré avec d'aussi nombreux chercheurs talentueux et dévoués à l'avant-garde du débat historique. Nous sommes particulièrement honorés d'avoir eu la chance de collaborer avec notre coordonnatrice de la rédaction, Valerie Kremer, dont le professionnalisme est au coeur du succès que remporte la revue depuis 1992. Nous nous réjouissons des possibilités qui nous seront offertes de contribuer d'autres façons à *Histoire sociale / Social History* et souhaitons à la nouvelle équipe de relever avec brio pendant longtemps le défi de mieux faire comprendre le changement social, culturel, économique, démographique et politique.

Chad Gaffield, Université d'Ottawa
Gordon Darroch, Université York